
	

	

Referat af møde i Skolebestyrelsen  
Onsdag d. 26. april 2023 fra 18.00 – 20.30 
 
Mødet blev afholdt på Skolen ved Gurrevej i konferencen. 
 
Afbud: 
Anne 
________________________________________________________________________________ 
 
1.Sammen Om Vores Skole – punkt til orientering, drøftelse og mulig beslutning (ca. 90 min.) 
 
Mikkel Olsen (konsulent DSFI), Hanne Harloff Nøddekær (konsulent DSFI) og Lene Tetzlaff-
Petersen (skolechef DSFI) gennemgår resultatet fra inddragelsen af elever, forældre og 
medarbejdere. 
DPL’erne er inviteret til at deltage i dette punkt. 
 
Referat: 
103 forældre i alt har svaret, hvoraf 42 var til stede til arrangementet den 31/1. Altså 5% af alle 
forældre på Helsingør Skole. 
 
Lokale tematikker: 

- Manglende udfordring til fagligt stærke børn 
- Fokus på overgange 
- Kommunikation og lydhørhed. 

 
Medarbejder: 

- Børn med særlige behov 
- Manglende nytænkning i strukturen. Strukturen begrænser 
- Oplevelsen af at distriktet er stort og usammenhængende 
- Ønske om enhedsskole (0.-9.kl.) 

 
Tværgående tematikker (hele kommunen): 

- Elevtrivsel 
- Digital dannelse og brugen af digitale læremidler 
- Hurtigere indsats til udsatte børn (støtteressourcer) 
- Overgange. 

 
Hvilke tematikker skal løftes politisk (hele kommunen): 

- To lærer – ordning 
- Skoledagens længde (effekt på SFO) 



	

	

- Fysiske rammer 
- Mindre storskoledrift (og mindre matrikler). 

 
Har skolebestyrelsen nok viden til at arbejde videre? 
 
Der bliver inviteret til et stort samråd – skolebestyrelser, ledelse, elever, udvalget m.fl. - i juni på 
Kulturværftet. 
Skolebestyrelsen opfordrer til at datoen hurtigt meldes ud.  
 
Umiddelbart ser skolebestyrelsen ikke behov for at stille flere spørgsmål til forældrene, da alle har 
haft muligheden for at komme til orde. Skolebestyrelsen har desuden svært ved at se hvad der 
yderligere kan spørges om. 
 
Den store udfordring for skolebestyrelsen er, hvordan skolebestyrelsen kan kommunikere mere 
effektivt/direkte med forældrene. 
Kan der oprettes gruppe på skolernes AULA for bestyrelsen, som linkes op mod eks. 
kontaktforældrene, alternativt kan formand og næstformand oprettes på alle fire matrikler? 
Ledelsen undersøger sidstnævnte mulighed. 
___________________________________________________________________________ 
 
2.  Ungeundersøgelsen – punkt til orientering og drøftelse (ca. 30 min.) 
Hvert år deltager landets udskolingselever i en ungeundersøgelse. På Helsingør Skole har vi en 
tradition for, at hovedelementer af relevante tendenser gennemgås med skolebestyrelsen. 
Kasper Pihl Jørgensen fra SSP, og som er ekstern valgt repræsentant i Helsingør Skoles bestyrelse, 
står for gennemgangen. 
	
Referat: 
Udvalgte temaer: 

- Pjækkeri (timer) 
- Synes de bruger for meget tid online (spil, mobil, tablet mv.) 
- E-cigaretter/Vapes. 

 
Hvordan arbejder vi med dette, og hvordan involverer vi eleverne?  
Skolebestyrelsen går i tænkeboks og i arbejdstøjet i forhold til hvordan der kan kommunikeres ud 
til forældrene på Helsingør Skole. 
Punktet sættes på igen på næste skolebestyrelsesmøde. 
________________________________________________________________________________ 
 
3. Skoleårets planlægning – punkt til orientering, drøftelse og beslutning (ca. 15 min.) 
 

- Status på planlægning af kommende skoleår 
- Ansøgninger om afkortning af skoledag (vedhæftet) 



	

	

Referat: 
- Status: opgaveoversigter til lærerne er det styrende element. Folkeskolen er det mest 

detaljeregulerede område. Eks. skal vi ramme et undervisningstal som hedder 795. GU, NV, 
SiB skal vi ikke kapacitetstilpasse, og på NY skal vi udvide.  

- Afkortning af skoledagen på alle fire matrikler: det som har størst effekt er, at der er to 
voksne i undervisning som er afstemt om undervisningen. Skolebestyrelsen imødekommer 
alle fire ansøgninger med virkning fra skoleåret 2023/2024. 

________________________________________________________________________________ 
 
4. Meddelelser (fra elevrepræsentanter, ledelsen, medarbejderrepræsentanter, formand, 
forældrerepræsentanter, Byråd) – punkt til orientering (ca. 10 min.) 
 
Referat:  
Elevråd: ikke til stede. 
Ledelsen: LUKKET PUNKT  
Medarbejderrepræsentanter: intet 
Formand: intet 
Forældrerepræsentanter: Forældrerepræsentant for Nygård Skole oplæste et brev fra flere 
forældre vedr. bekymringerne som igen er blevet udløst ved at begge ledere har sagt deres stilling 
op.  
Byråd: Budgetterne på følgende områder er blevet genåbnet: ældre, beskæftigelse og børne- og 
unge området. 
___________________________________________________________________________ 
 
5. Evt. – punkt til orientering (ca. 5 min.) 
 
Referat: 
Nikolines yngste starter på Nygård Skole, og har derfor ikke børn på Skolen ved Gurrevej, hvor hun 
er valgt som forældrerepræsentant. Der undersøges hvorvidt der skal hentes en suppleant ind. 
___________________________________________________________________________ 
Mødeplan: 23/5. 
 
Venlig hilsen 
  
Carsten Hansen    Kari Jørgensen 
Formand for Skolebestyrelsen      Skoleleder 
Helsingør Skole    Helsingør Skole 


